
1 
 

PROTOKÓŁ  NR  4/3/2019 

Z  POSIEDZENIA  KOMISJI  ZDROWIA 

I  RODZINY  RADY MIASTA TORUNIA 

 

z  7 marca 2019 roku 

 

Posiedzenie prowadziła radna Krystyna Żejmo-Wysocka Przewodnicząca Komisji Zdrowia  

i Rodziny Rady Miasta Torunia. 

Posiedzenie odbyło się w dniu sesji Rady Miasta Torunia.  

Porządek posiedzenia: 

1.Sprawy organizacyjne:  

a. stwierdzenie quorum, b. przyjęcie  porządku  posiedzenia. c. przyjęcie protokołu. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę wprowadzającą „Program Działań 

Miasta Torunia Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2014 – 2020” - DRUK NR 25 z 

Autopoprawką.  

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na osobę 

będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Toruniu - DRUK NR 

117. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację których przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019r. - DRUK NR 127. 

5. Korespondencja.  

6. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Realizacja porządku posiedzenia: 

Ad. 1. a. stwierdzenie quorum.  

Quorum stwierdzono.  

Lista obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

Ad. 1. b. przyjęcie porządku posiedzenia.  

Zaproponowany porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag. 

Ad. 1.c. przyjęcie protokołu.  

Przewodnicząca Komisji wniosła uwagi do protokołu. Poprosiła o korektę wypowiedzi.  

W protokole zapisano „ostrożności procesowej”, a powinno być „tzw. ostrożności procesowej”, 

„osób niepełnosprawnych”, a powinno być „osób z niepełnosprawnością”. 

Ad 2. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę wprowadzającą „Program Działań 

Miasta Torunia Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2014 – 2020” - DRUK NR 25 z 

Autopoprawką.  
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Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej, Andrzej 

Rakowicz Zastępca Prezydenta Miasta Torunia.  

Pytania i dyskusja łącznie. 

Adrian Mól 

Stwierdził, że argumentacja pani Dyrektor Miłoszewskiej jest przekonująca. Komisja na 

poprzednim posiedzeniu zasygnalizowała swoje wątpliwości, ale jeżeli rzeczywiście jest duży 

problem z pozyskaniem partnerów projektu, to lepiej rozpocząć pierwszy etap, a następnie go 

rozszerzać. Zapytał, czy wprowadzenie karty będzie miało charakter pilotażu? 

Izabela Miłoszewska  

Odpowiedziała, że tak. Program będzie monitorowany przez okres dwóch lat.  

Krystyna Żejmo-Wysocka  

Poprosiła o ponowne wskazanie beneficjentów programu.   

Izabela Miłoszewska  

Poinformowała, że programem objęte są dzieci z niepełnosprawnością od urodzenia wraz  

z opiekunami, grupa osób ze znacznym stopniem niepełnosprawności z opiekunami  

i umiarkowanym stopniem bez względu na wiek.  

Andrzej Rakowicz 

Dodał, że program kierowany jest głównie do osób niesamodzielnych, które w życiu 

codziennym są zawsze z opiekunem. Nie do końca samodzielność takich osób jest możliwa,  

a skorzystanie z programu jest możliwe tylko przy udziale opiekuna. Reasumując oferta jest 

kierowana do osób z niepełnosprawnością i ich opiekunów.  Podkreślił, że jeżeli program się 

rozwinie, będzie dobrze funkcjonował gmina będzie rozważać, aby ewentualnie skierować 

ofertę do osób samodzielnych z niepełnosprawnościami. Na tym etapie proponuje się, aby 

program objął osoby z niepełnosprawnością ale niesamodzielne.  

 

Krystyna Żejmo-Wysocka  

Zwróciła się z prośbą do Zastępcy Prezydenta  pana Andrzeja Rakowicza oraz Dyrektor 

Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej realizujących projekt, aby w diagnozie, która będzie 

służyła do opracowania nowego programu, uwzględnić wszystkie dane wynikające z realizacji 

przyjmowanego dokumentu. Prosiła, aby uwzględnić wszystkie opinie zarówno pozytywne jak 

i negatywne, zebrane doświadczenia i uwagi środowiska i beneficjentów programu, które będą 

pomocne w pracach nad nowym dokumentem programowym.   

 

Andrzej Rakowicz 

Powiedział, że jeżeli jest takie oczekiwanie Przewodniczącej Komisji, to wydział w trybie 

półrocznym może przedstawiać informacje na temat postępów w rozwoju tego programu.  

 

Krystyna Żejmo-Wysocka  

Powiedziała, że na koniec bieżącego roku poprosi o informację dotyczącą realizacji programu. 

Dodała, że przed posiedzeniem Komisji  kontaktowała się z Pełnomocnikiem Wojewody ds. 

Osób Niepełnosprawnych. Konsultowała wspólnie ten dokument, konkluzja jest taka, że nie 
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ma on błędów prawnych. Prosiła, aby zastanowić się nad redukcją kart, może w nowym 

programie będzie tylko jedna karta.  

Izabela Miłoszewska  

Powiedziała, że uważa, iż ta karta powinna być specjalną kartą, bo jest dedykowana wyjątkowej 

grupie odbiorców. Wyraziła nadzieję, że przedsiębiorcy po przyjęciu przez radę uchwały 

odpowiedzą na odezwę urzędu i zaangażują się w projekt i karta zostanie uruchomiona na 

poziomie oczekiwań urzędu oraz beneficjentów.  

 

Przewodnicząca udzieliła głosu obecnym na posiedzeniu matkom dzieci  

z niepełnosprawnościami. 

Matka dziecka  

Powiedziała, że bardzo się cieszy, że karta zostanie przyjęta, że programem objęci zostaną 

również opiekunowie, ponieważ dziecko z niepełnosprawnością samodzielnie nie może 

funkcjonować. Propozycja skierowana wyłącznie do dziecka, to za mało. Zapytała o realną 

pomoc w związku z przyjęciem tego dokumentu. Na jaką zniżkę osoba z niepełnosprawnością 

może liczyć? 

Izabela Miłoszewska  

Odpowiedziała, że każda zniżka podlega negocjacjom. Wydział z każdym przedsiębiorcą 

prowadzi indywidualne rozmowy, zachęca i podpisuje stosowne porozumienie.  

Matka dziecka  

Powiedziała, że jest zainteresowana stawkami obowiązującymi w instytucjach miejskich takich 

jak MOSiR, basen itp.  

Izabela Miłoszewska  

Wyjaśniła, że miejskie instytucje również przygotowują ofertę. Stawki nie są jeszcze ustalone. 

Wszystko jest na etapie przygotowań. 

Matka dziecka 

Powiedziała, że opiekunowie osób z niepełnosprawnością dysponują skromnymi budżetami  

i obawiają się, że oferowane zniżki nie pozwolą na skorzystanie z oferty. Przy rencie socjalnej 

wynoszącej 878 zł, zniżka na wejście na poziomie tylko 20% to za mało. Rodziny nie będzie 

stać na skorzystanie z oferty. Czy można liczyć na większą zniżkę?  

Izabela Miłoszewska  

Poinformowała, że zniżki są bardzo różne, wynoszą od 5 do 20%, czasami 30%. 

Niejednokrotnie przedsiębiorcy organizują imprezy i oferują 50, a nawet 70 % zniżki na 

wejście. Po decyzji rady rozpocznie się kampania i proces negocjacji z partnerami projektu. 

Zwróciła się do obecnych na posiedzeniu z prośbą o rozpropagowanie wśród znajomych 

informacji o inicjatywie. Prosiła również o zgłaszanie wydziałowi partnerów, instytucji które 

potencjalnie można by zaangażować w projekt.  

Matka dziecka 

Podziękowała Dyrektor Miłoszewskiej za sposób w jaki określiła kartę, że ” jest specjalna”. 

Podkreśliła, że karta dla osób, które muszą się uspołeczniać i usamodzielniać jest bardzo ważna.     
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Krystyna Żejmo-Wysocka  

Powiedziała, że Prezydent na jednym ze spotkań z radnymi informował, że poszukiwanie 

partnerów projektu to bardzo ciężka praca, którą wykonują pracownicy wydziału. Prezydent 

zapewnił, że urzędnicy będą starali się wynegocjować jak najkorzystniejsze warunki. Prosiła 

zainteresowanych o cierpliwość. Pozyskiwanie partnerów to proces, który musi potrwać. 

Wszystkim zależy na jak najkorzystniejszych warunkach. 

        

Przewodnicząca podziękowała za udział w posiedzeniu i głosy w dyskusji.  

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów:   

5 / 0 / 0 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 25 z autopoprawką  stanowi załącznik nr 2 

do protokołu.  

 

 

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na osobę 

będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Toruniu - DRUK NR 

117. 

Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej, Andrzej 

Rakowicz Zastępca Prezydenta Miasta Torunia.  

Pytań nie było. 

Dyskusja: 

Krystyna Żejmo-Wysocka  

Powiedziała, że placówka jest bardzo dobrze znana Komisji, praca jest trudna  

i wymagająca. Podkreśliła, że osobiście uważa, że koszty utrzymania Centrum w stosunku do 

włożonej pracy i działań podjętych na rzecz uczestników projektów nie są duże.  

  

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów:   

5 / 0 /  0 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 117 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 

Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację których przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019r. - DRUK NR 127. 
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Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej, Andrzej 

Rakowicz Zastępca Prezydenta Miasta Torunia.  

Pytania: 

Jakub Hartwich 

Zapytał jak wygląda procedura ubiegania się o możliwość skorzystania z turnusu 

rehabilitacyjnego? 

Izabela Miłoszewska 

Zaproponowała, aby radny zwrócił się do Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, w którym 

pracownicy działu rehabilitacji społecznej udzielą wyczerpujących informacji oraz pomogą  

w przygotowaniu dokumentów wymaganych przy wniosku o skierowanie na turnus 

rehabilitacyjny. 

 

Dyskusji nie było. 

 

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów:   

5 / 0 / 0 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 127 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 

Ad 5. Korespondencja.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Pani E.K.W. ponownie złożyła do Rady Miasta 

Torunia wniosek o rozszerzenie kryteriów umożliwiających dostęp do uzyskania Karty Osoby 

Niepełnosprawnej osobom z lekkim stopniem niepełnosprawności. Wniosek wpłynął do 

radnych pocztą elektroniczną 4.03.2019 roku. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że zamierza spotkać się z wnioskodawczynią  

i przedstawić stanowisko Komisji oraz matek obecnych na dzisiejszym posiedzeniu. Być może 

wnioskodawczyni będzie zainteresowana pracą w programie.   

Andrzej Rakowicz 

Poinformował, że do Urzędu wpłynęło pismo tej samej treści, w tej chwili jest procedowane. 

Odpowiedź zostanie udzielona zainteresowanej. 

Wniosek załączono do protokołu pod pozycją nr 5. 

 

Ad 6. Wolne wnioski i zapytania. 

Uzupełnienie do planu pracy pkt 12. Wsparcie rodziny poprzez działania Ośrodków 

Adopcyjnych. Przewodnicząca poinformowała, że proponuje zorganizować we wrześniu 

wyjazdowe posiedzenie komisji, które odbędzie się Ośrodku Adopcyjnym, który mieści się 

przy ul. Konstytucji 3 Maja.  



6 
 

   

 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokołowała: 

Jolanta Król 

 

Przewodnicząca  

Komisji Zdrowia i Rodziny  

Rady Miasta Torunia 

 

 

Krystyna Żejmo-Wysocka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


